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آقای وزیر! خطر تعلیق جدی تر شد!؟

دوشنبه؛ روز 
سرنوشت ساز

 »موی  تای«! 

رواج بداخلاقی در لیگ برتر والیبال تازگی ندارد؛

گوش اگر گوش تو
 و ناله اگر ناله من!

صفحه 6

وقتی ابزاری وجود ندارد؛

چرا استقلالِ فرهاد نباید
 سه دفاعه بازی کند!؟

صفحه 6

تمام اولویت های دولت نباید دلار باشد؛

حذف دلار از اقتصاد کشور
 از رویا تا واقعیت!

صفحه 3

این روزها ملی پوشان موی تای و اعضاء کادرفنی این تیم، وضعیت دشواری را 

پشت سر می گذرانند. در شرایطی که تنها چند روز تا زمان اعزام جهانی آن ها 

فرصت مانده است، سختگیری  مسئولان وزارت ورزش و عدم صدور مجوز اعزام 

تیم ملی به تایلند، موجی از اعتراضات را در بین اهالی موی تای ایجاد کرده است...

...ادامه در صفحه 7
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خبر

بهداشت و سلامت

»رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت« محدودیت ها را تشریح کرد:

ایران  برای مقابله با سویه
 جدید کرونا دست به کار شد

محمد مهدی گویا، درخصوص آخرین جهش ویروس کرونا 
روز گذشته  دو  کرد: ظرف  بیان  آفریقای جنوبی،  از سمت 
سویه جدیدی از ویروس کرونا از آفریقای جنوبی گزارش شده 
است، این سویه به دلیل ایجاد تعداد زیادی جهش ژنتیکی 
در ویروس که تقریبا ۵۰ جهش برآورد می شود، نگرانی های 

زیادی را در سطح دنیا به وجود آورده است. 
وی افزود: هرچه تعداد جهش در یک ویروس بیشتر می شود، 
نگرانی ها نیز افزایش می یابد، زیرا احتمال اینکه ویروس 
بتواند قدرت سرایت و همچنین شدت بیماری زایی بیشتری 
داشته باشد، بیشتر می شود. به همین دلیل این نگرانی ها 
افزایش یافته و اکنون محدودیت هایی در سطح دنیا به 
خصوص در مورد مسافرت به آفریقای جنوبی و کشورهای 
همسایه اش یعنی کشورهای بوتساوانا، نامیبیا، اسواتینی، 
زیمبابوه، موزامبیک برقرار شده و مسافرت ها به این کشورها با 
محدودیت های جدی صورت می گیرد و تلاش شده که سفرها 

به حداقل ممکن است برسد.
گویا تاکید کرد: در درجه اول تقاضا می کنیم که هموطنان 
عزیزمان چنانچه قصد سفر به این کشورها را دارند، سفرشان 
را به تعویق بیندازند. تعویق مسافرت ها اهمیت زیادی دارد، 
زیرا هنوز وضعیت ویروس در این کشورها مشخص نیست و 
اینکه با چه سرعتی پیش می رود، قدرت بیماری زایی اش تا 
چه میزان است یا اینکه چند نفر را تاکنون آلوده کرده؟ سوالاتی 
است که ظرف روزها و هفته های آینده مشخص شده و پاسخ 

داده می شود. 
وی تصریح کرد: در حال حاضر، پیش بینی ها مبنی براین 
زایی و سرایت  بیماری  است که سویه جدید کرونا قدرت 
بیشتری دارد و از هموطنانمان می خواهیم که سفرهایشان 

را به تعویق بیندازند. 
رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت عنوان 
کرد: ما یکسری محدودیت ها ایجاد کردیم و برای افرادی که 
قصد سفر از مبدا کشورهای مذکور به مقصد ایران را داشته و 
اهل ایران نباشند، ممنوعیت ایجاد کرده ایم و این افراد فعلا 
نمی توانند به کشور ما سفر کنند. در این زمینه هماهنگی های 
لازم را نیز با وزارت امور خارجه و وزارت کشور انجام می دهیم 

تا با قاطعیت این موضوع را پیگیری کنیم. 
وی در ادامه درخصوص ایرانیانی که در کشورهای آفریقای 
جنوبی و همسایه اش زندگی می کنند و قصد بازگشت به 
کشورمان را دارند، خاطرنشان کرد: تمامی ایرانیانی که از مبدا 
این کشورها قصد ورود به ایران را دارند، همگی در مبادی 
ورودی کنترل شده و باید در شرایط قرنطینه به سر ببرند و 
دو مرحله تست پی سی آر را پشت سر گذاشته و در صورت 
منفی بودن اجازه دارند که به شهر و منزل خود بروند. ما می 
دانیم که این شرایط بسیار سخت است، اما امیدواریم که 
مردم عزیز درک و رعایت کنند و همکاری لازم را با ما داشته 
باشند. ما هرکاری که انجام می دهیم، برای حفظ سلامتی 
مردم عزیز کشورمان است.  بنابر اعلام روابط عمومی وزارت 
بهداشت، وی تاکید کرد: تا وقتی که اطمینان حاصل نکردیم 
که این وضعیت به کدام سمت می رود، باید احتیاط کنیم، 
به خصوص اینکه هنوز تکلیف ویروس کاملا مشخص نیست 
که آیا واکسن های موجود فعلی مانع ابتلای به این ویروس 
می شوند یا خیر و آیا داروهای موجود فعلی روی این ویروس 
موثر هستند یا خیر؟ هرچند که اثربخشی داروها نسبی است.

محیط زیست

دستگاه های متولی برای توقف پسماندسوزی اقدام کنند؛

محیط زیست تنها مسوول قانون هوای پاک نیست
پسماندسوزی یکی از معضلات اصلی است که موجب 
زیست  محیط  معاون  گفته  به  می شود.  هوا  آلودگی 
انسانی استان تهران متولیان و سازمان های مسئول در 
حوزه مدیریت پسماند باید بر حوزه استحفاظی خود نظارت 

کامل داشته باشند تا پسماندسوزی انجام نشود.
رخ  تهران  حاشیه  در  که  است  معضلی  پسماندسوزی 
می شود  پایتخت  هوای  شدن  آلوده تر  باعث  و  می دهد 
این در حالیست که پسماندسوزی طبق »قانون مدیریت 

پسماند« و »قانون هوای پاک« ممنوع است.
اشاره  پسماندسوزی  به  پاک«  هوای  »قانون   ۲۰ ماده 
پسماندهای  »انباشت  ماده  این  اساس  بر  می کند. 
بیمارستانی و صنعتی در معابر عمومی و فضای باز یا 
سوزاندن آن ها و انباشتن پسماندهای خانگی و ساختمانی 
در معابر عمومی و فضای باز خارج از مکان های تعیین 
شده توسط شهرداری ها و دهیاری ها یا سوزاندن آن ها و 
همچنین سوزاندن بقایای گیاهی اراضی زراعی پس از 
برداشت محصول ممنوع بوده و متخلف حسب مورد به 
جزای نقدی درجه شش موضوع ماده )۱۹( قانون مجازات 
ممنوعیت  بر  که  درحالی  می شود.«  محکوم  اسلامی 
پسماندسوزی به صراحت در قانون اشاره شده است اما 

همچنان شاهد پسماندسوزی هستیم.
زهره عبادتی - معاون محیط زیست انسانی استان تهران - 
درباره معضل پسماندسوزی گفت: پسماندسوزی مشکلی 
است که متاسفانه در شهرستان های جنوبی، جنوب غربی 

و جنوب شرقی استان اتفاق می افتد و طبق ماده ۷ قانون 
مدیریت پسماند، مدیر اجرایی پسماند در شهرها برعهده 
شهرداری ها، در روستا برعهده دهیاری ها و در بخش ها 
حوزه  بر  باید  نهادها  این  و  است  بخشداری ها  برعهده 
استحفاظی خود نظارت کامل داشته باشند تا از هرگونه 
تخلیه و پسماند سوزی جلوگیری شود علاوه بر آن در ماده 
۲۰ قانون هوای پاک در این زمینه جرم انگاری شده است.

معاون محیط زیست انسانی استان تهران با تاکید بر اینکه 
پسماندسوزی  ممنوعیت  بر  کافی  نظارت  امر  متولیان 
و  شهرها  حریم  در  ما  شرایط  این  در  اظهارکرد:  ندارند، 
محدوده بخش ها همواره شاهد تخلیه پسماند هستیم 
و در شب ها و به دلایل مختلف مثل گرما و یا استفاده از 
سیم داخل کابل ها اقدام به پسماندسوزی می کنند که این 

امر تاثیر قابل توجهی بر آلودگی هوا دارد.
در  امکانات لازم  فقدان  با وجود  ما  افزود:همکاران  وی 
گشت ها و پایش ها پسماندسوزی را اطفا می کنند و در 
برخی موارد نیز از سازمان آتش نشانی کمک می گیرند 
ولی انتظارداریم که متولیان امر در این حوزه به طور جدی 
ورود و گشت های خود را فعال کنند و اجازه تخلیه و 

سوزاندن پسماند در حیطه استحفاظی خود را ندهند.
درباره  تهران  استان  انسانی  زیست  محیط  معاون 
میزان پسماندسوزی نسبت به سال های گذشته گفت: 
پسماندسوزی تشدید نشده است ولی ما انتظار داریم که 
پسماندسوزی اصلا اتفاق نیفتد اما متاسفانه شاهد تداوم 

انتظار  متولی  دستگاه های  از  و  هستیم  پسماندسوزی 
داریم که نظارت جدی در این زمینه داشته باشند و اجازه 

سوزانده شدن پسماند در سطح استان را ندهند.
آلودگی هوا  بحث  وقتی  کرد:  پایان تصریح  در  عبادتی 
مطرح می شود همه سازمان محیط زیست به خاطرشان 
می آید، در صورتی که طبق قانون هوای پاک دستگاه های 
مختلف در این امر مسئول هستند. باید به این موضوع 
توجه کافی شود و هر دستگاهی در چارچوب قوانین و 
مقررات تعیین شده وظایف خود را انجام دهد تا در این 

زمینه دچار مشکل نشویم.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه دانشمند 
برجسته کشور محسن فخری زاده که هفتم آذر ماه ۱۳۹۹ 

به مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

کرونا در ایران

حوادث و انتظامی

تلفات کرونا هرچند کاهشی اما سینوسی است، روز جمعه 
تعداد فوتی ها ۸۶ نفر اعلام شد که پایین ترین تعداد فوتی 
پس از عبور خیز پنجم کرونا از کشو است اما روز گذشته 
دو فوتی به این فهرست مرگ روزانه ویروس شاخدار اضافه 

شد. 
براساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانمه روز گذشته و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳ هزار و ۴۵ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۵۸۳ نفر 
از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 

۶ میلیون و ۱۰۵ هزار و ۱۰۱ نفر رسید.

طی ۲۴ ساعت گذشته، ۸۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۹ 
هزار و ۵۴۹ نفر رسید. همچنین در شبانه روز گذشته، در ۱۰ 
استان کشور، مرگ و میر صفر یا یک نفر گزارش شده است.
تا کنون ۵ میلیون ۸۵۳ هزار و ۶۶ نفر از بیماران نیز بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. سه هزار و ۳۵۶ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۳۸ 
میلیون و ۴۳۹ هزار و ۲۴۰ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است.

همچنین تا کنون ۵۷ میلیون و ۳۳۲ هزار و ۸۵۳ نفر دُز 
اول، ۴۶ میلیون و ۳۲۸ هزار و ۳۳۷ نفر دُز دوم و ۹۴۸ 
هزار و ۱۶۸ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۰۴ میلیون و 

۶۰۹ هزار و ۳۵۸ دُز رسید.
در شبانه روز گذشته ۳۲۴ هزار و ۷۸۰ دُز واکسن کرونا در 
کشور تزریق شده است. در حال حاضر هیچ شهری در کشور 
در وضعیت قرمز کرونایی نیست اما ۲۲ شهر در وضعیت 
نارنجی، ۲۰۷ شهر در وضعیت زرد و ۲۱۹ شهر در وضعیت 

آبی قرار دارند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا از کشف بیش از ۲۷۸ 
میلیارد ریال انواع کالای احتکاری طی دو هفته گذشته در 
کشور خبر داد. سردار محمدرضا مقیمی در تشریح جزییات 
این خبر اظهار داشت: در راستای اجرای منویات حضرت آیت 
الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( مقام معظم 
رهبری مبنی بر پشتیبانی و حمایت از تولید داخلی و حقوق 
مصرف کنندگان، کارآگاهان این پلیس با پیش بینی و 
پیشگیری، مقابله با احتکار انواع کالاهای اساسی را طی دو 

هفته گذشته، در دستور کار قرار دادند.
اشراف  با  اقتصادی  امنیت  پلیس  کارآگاهان  افزود:  وی 
اطلاعاتی، دانش پلیسی و تلاش های جهادی مضاعف 
محل دپو کالاهای احتکاری را که سودجویان با هدف اخلال 
در نظام عرضه و تقاضا و دستیابی به سود نامشروع بیشتر را 

داشتند، شناسایی کردند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا تصریح کرد: با انجام 

هماهنگی های لازم قضائی و تشکیل تیم های مشترک 
متشکل از کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی، ماموران اداره 
تعزیرات حکومتی و کارشناسان سازمان صمت از انبارها و 

محل های مورد نظر بازدید و در بازرسی از آنها تعداد 
قابل توجهی انواع کالای قاچاق از قبیل لاستیک 
خودروهای سبک و سنگین، انواع لوازم خانگی و 
ابزارآلات ساختمانی به همراه روغن صنعتی را کشف 
و انبار های مذکور را پلمب کردند. سردار مقیمی با 
را  کالاهای مکشوفه  ارزش  کارشناسان  اینکه  بیان 

بیش از ۲۷۸ میلیارد ریال برآورد کردند، 
از  پس  متهمان  داد:  ادامه 
پرونده،  تکمیل  و  تشکیل 

برای سیر مراحل قانونی 
قضائی  مراجع  به 

معرفی شدند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا گفت: هدف نهایی پلیس 
امنیت اقتصادی از مقابله و مبارزه با انواع جرایم اقتصادی، 
کمک به اقتصاد، آرامش و خصوصاً امنیت اقتصادی جامعه 
حمایت از تولیدات داخلی، آسایش و آرامش 
شهروندان بوده و کارآگاهان این پلیس 
با به کارگیری توان  به صورت مستمر 
عملیاتی خود در تامین نظم و امنیت 
می کنند  تلاش  شهروندان  اقتصادی 
و در این راستا لازم است شهروندان نیز 
را  پلیس  با  خود  همکاری  همچنان 
هرگونه  و  کرده  حفظ 
موارد مشکوک را از 
طریق فوریت های 
پلیسی ۱۱۰ اطلاع 

دهند.

تلفات در 10 استان صفر یا یک شد؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۸۵۳ هزار و ۶۶ نفر رسید

»رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا« خبر داد:

کشف بیش از ۲۷۸ میلیارد ریال کالای احتکاری
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اجتماعی

بازرگانی

»رییس کل گمرک« اعلام کرد:

حجم تجارت خارجی ایران به
 63/1 میلیارد دلار رسید

رییس کل گمرک اعلام کرد: تجارت خارجی ایران در هشت 
ماه نخست سال ۱۴۰۰ مانند ماه های پیش از آن، با رشد قابل 
توجهی همراه بود به نحوی که در این مدت ۱۱۰ میلیون و 
۳۰۰ هزار تن کالا به ارزش ۶۳ میلیارد و یکصد میلیون دلار 
بین جمهوری اسلامی ایران و شرکای تجاری آن مبادله شد.

آمار اظهار داشت: مقایسه  این  با اعلام  مهدی میراشرفی 
آمار هشت ماهه تجارت خارجی کشور با مدت مشابه سال 
گذشته حاکی از رشد ۴۳.۵ درصد از نظر وزنی و ۴۰ درصدی 

از نظر ارزش دلاری کالاها است.
معاون وزیر اقتصاد افزود: از میزان ۱۱۰ میلیون و ۳۰۰ هزار 
تن کالای مبادله شده در این مدت، ۸۳ میلیون و ۷۰۰ هزار 
تن آن را صادرات، به ارزش ۳۱ میلیارد و یکصد میلیون 
دلار تشکیل می دهد که نسبت به مدت مشابه سال قبل از 
لحاظ وزنی ۱۰.۵ درصد و از حیث ارزشی ۴۲ درصد افزایش 

یافته است.
داشت:  اظهار  اقلام صادراتی کشور  عمده  توضیح  در  وی 
محصولات پتروشیمی با ۳۹ میلیون و ۸۰۰ هزار تن به ارزش 
۱۳ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار ۴۷ درصد از لحاظ وزن و ۴۳ 
درصد از ارزش مجموع صادرات کشور را در این مدت به خود 

اختصاص داده است.
کالاهای  مهم صادرات  مقصد  پنج  کرد:  اضافه  میراشرفی 
ایرانی به ترتیب چین با ۱۹ میلیون و ۳۰۰ هزار تن به ارزش 
۹ میلیارد و یکصد میلیون دلار، عراق با ۲۱ میلیون و ۶۰۰ 
هزارتن به ارزش ۶ میلیارد و یکصد میلیون دلار، ترکیه با ۱۱ 
میلیون و ۳۰۰ هزار تن به ارزش ۳ میلیارد و ۸۰۰ میلیون 
دلار، امارات متحده عربی با ۷ میلیون و ۳۰۰ هزار تن به 
ارزش ۲ میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار و افغانستان با ۳ میلیون 

تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۲۷۰ میلیون دلار بودند.
وی افزود: در بحث واردات نیز کشورمان در هشت ماهه 
ارزش ۳۲  به  کالا  تن  هزار  و ۵۰۰  میلیون  سال جاری ۲۶ 
در  که  است  کرده  وارد  از کشورهای مختلف  دلار  میلیارد 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از لحاظ وزنی ۲۱ درصد و 

از نظر ارزشی ۳۸ درصد رشد را نشان می دهد.
رئیس کل گمرک ایران در مورد پنج کشور طرف معامله 
واردات با ایران گفت: به ترتیب از امارات متحده عربی با 
هشت میلیون تن کالا به ارزش ۱۰ میلیارد و یکصد میلیون 
دلار، چین با ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن به ارزش هفت میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون دلار، ترکیه با ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار تن به 
ارزش سه میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار، آلمان با ۵۴۹ هزار 
تن به ارزش یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار و سوئیس با 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن به ارزش یک میلیارد و یکصد 

میلیون دلار است.
مذکور ۲۰  در مدت  وادات کشور  کل  از  داشت:  بیان  وی 
میلیون و ۳۰۰ هزار تن به ارزش ۱۲ میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
دلار آن مربوط به واردات کالاهای اساسی است که ۷۵ درصد 
از وزن و ۳۸ درصد از ارزش کل واردات را به خود اختصاص 
داده است که از این میزان نیز ۱۷میلیون و ۸۰۰ هزار تن به 
ارزش ۹میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار با ارز ترجیحی بوده است. 
میراشرفی گفت: در هشت ماهه سال جاری هشت میلیون 
و ۱۰۱ هزار تن کالا از قلمرو جمهوری اسلامی ایران ترانزیت 
شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۸۰ درصد رشد 
داشته است که حتی از میزان ترانزیت کل سال ۹۹ یا کل 
سال ۹۸ هم بیشتر شده است و این امر به نوبه خود یک 

رکورد تازه برای عبور کالا از ایران به حساب می آید.

یادداشت

تمام اولویت های دولت نباید دلار باشد؛

حذف دلار از اقتصاد کشور از رویا تا واقعیت!

حذف دلار از اقتصاد ایران موضوعی است که شاید در 
ابتدا غیرقابل تصور باشد، اما اگر اجرا شود تاثیر ویژه ای 
بر متغیرهای اقتصادی دارد. از مسائل مهم اقتصاد ایران، 
دلار و قیمت آن است چرا که، با کاهش یا افزایش قیمت 

دلار، اقتصاد ایران دچار نوسانات می شود. 
دلیل اصلی گره خوردن اقتصاد ایران به دلار، فروش نفتی 
است که به دلار می فروشیم. در ابتدا سوال اساسی این 
است که، سهم دلار از مبادلات تجاری در جهان چقدر 
است و پس از آن می توانیم صحبت از حذف دلار در 
اقتصاد ایران را بررسی کنیم، البته باید توجه داشت بیش 

از 50 درصد مبادلات تجاری دنیا با دلار انجام می شود. 
تا کنون در ایران چند بار بحث حذف دلار و استفاده از 
یورو در مبادلات مطرح شده ولی نکته مهم این است 
که فروش نفت در تمام دنیا بر مبنای دلار است و اگر 
تصمیم به حذف دلار بگیریم باید هزینه تبدیل به یورو 
را بپذیریم و همچنین هزینه خرید و فروش نهاده های 
دامی و روغن هم که در دنیا با دلار انجام می شود. پس 
حذف دلار از مبادلات تجاری ایران جز ضرر چیزی ندارد و 
بیشتر جنبه شعاری دارد، در ضمن وقتی سیستم بانکی 
کشورهای دیگر به دلیل تحریم ها با ما کار نمی کنند، 

چطور می توانیم این مهم را انجام دهیم!؟ 
در دنیا معاملات بورس نفت، بورس مواد غذایی )گندم، 
جو، نهاده های دامی و..( و بورس فلزات نیز با دلار انجام 
می شود، پس به راحتی نمی توان دلار را از اقتصاد کشور 

حذف کرد. 
دلار  نقش  که  گیرد  مختلفی صورت  اقدامات  باید  اما 
در اقتصاد ایران کم شود. عمده معاملات تجاری ایران 
با چهار یا پنج کشور است، البته شاید شرکای تجاری 
محدود ضعف باشد ولی به راحتی توافق نامه های پولی 
دو یا چند جانبه با این کشورها بر قرار کنیم و دلار را از 
مبادلات تجاری حذف کنیم که این توافقات همزمان 
با بومی کردن کالاهای وارداتی همراه باشد، می تواند 
اقتصاد ایران را از وابستگی به دلار رها کند که نیازمند 

برنامه ریزی بلندمدت است. 
به  داخلی  تولیدات  برای  نیاز کشور  بتوانیم  اگر  یعنی 
واردات را به حداقل برسانیم، در واقع اقتصاد کشور در 
بخش تولید به نوسانات نرخ ارز وابسته نخواهد بود چون 
بخش قابل توجهی از نیاز کشور به واردات به وسیله 
دلار انجام می شود که با افزایش نرخ دلار، هزینه تولید 
هم افزایش می یابد، پس اگر واردات برای تولیدات کشور 
بومی شود و دلار از بخش تولید جدا شود، نقش آن در 

اقتصاد کاهش می یابد. 
کشورهای  با  یعنی  است،  صادرات  تهاتر  دیگر  اقدام 
مختلف توافق کنیم بر اساس تولیدات داخلی واردات و 

صادرات را بر اساس تهاتر تنظیم کنیم. 
مهم ترین سود حذف دلار از سیستم مالی کشور، ایجاد 
آمادگی برای مقابله با پیامدهای ناشی از تداوم یا تشدید 
تحریم های اقتصادی ایران است اما تصور اینکه کاهش 

نقش دلار می تواند باعث ثبات در بازار ارز کشور شود 
کاملا اشتباه است، چون نوسانات حاکم بر بازار ارز ایران 
فقط محدود به دلار نیست و بهای یورو و پوند و .. نیز 
می توان  واقع  در  که  دارند  افزایش  با ریال  مقیاس  در 
از  ملی  پول  ارزش  بلکه  نشده  گران  دلار  گرفت  نتیجه 
دست رفته است که نادیده گرفتن این نکته می تواند در 
تعیین سیاست های پولی و مالی ایران منجر به خطاهای 
از  استفاده  از  ناشی  زیان  مهم ترین  و  محاسباتی شود 
ارزهای جایگزین برای دلار، بالا رفتن هزینه واردات است 
که به تبع آن هزینه تولید هم افزایش می یابد که نتیجه 
هزینه  باید  کننده  وارد  قیمت هاست چون  افزایش  آن 
خرید و فروش ارز را بپردازد. پس با توجه به توضیحات 
باید  دولت  اولویت  اولین  که  می گیریم  نتیجه  فوق 
مدیریت بازار ارز و بعد از آن مالیات و فروش نفت و... 

باشد نه حذف دلار.

نفت و انرژی

محسن خجسته مهر در نشستی خبری با بیان اینکه 
اقتدار هر کشور مولفه های زیادی دارد، افزود: مولفه های 
سیاسی، فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی و ... وجود دارد. 
یکی از مهمترین مولفه های اقتدار در  جمهوری اسلامی 
ایران مولفه اقتصادی است و صنعت نفت نقش مهمی 
در این زمینه دارد. شرکت ملی نفت ایران جزو ۱۰ شرکت 
بزرگ دنیا است و حدود هزار و ۲۰۰ میلیارد بشکه معادل 
نفت خام ثروت داریم. کمتر کشوری در جهان است که 
این ویژگی ممتاز را داشته باشد و از لحاظ ذخایر نفت و 

گاز رتبه اول را داریم.  
وی با اشاره به اینکه شرکت ملی نفت ایران ۴۰۰ میدان 
نفتی و گازی دارد، افزود: می توانیم ۳۴۰ میلیارد بشکه 

از منابع فعلی با روش های اولیه و معمولی و بدون نیاز 
به تکنولوژی های جدید به تولید بیاوریم. ایران دومین 
کشور دنیا از نظر ذخایر گازی است و ۳۴ تریلیون متر 
مکعب گاز ذخیره گاز داریم و قادر خواهیم بود تا ۱۰۰ 
سال آینده با ذخایر شناخته شده فعلی، نفت و گاز تولید 
کنیم، ۲۴ پالایشگاه گازی، ۱۳۰ واحد فراورشی و بهره 
برداری و ۱۴۰ دکل خشکلی و دریایی وجود دارد. موظفیم 
تا ۱۰ سال آینده ظرفیت تولید گاز یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیارد متر مکعب گاز و ظرفیت تولید نفت خام کشور 
بالغ بر ۵ میلیون بشکه برسانیم. در بخش نفت بر اساس 
برنامه ریزی، ۹۰ میلیارد دلار و برای توسعه میادین گازی 

۷۰ میلیارد دلار سرمایه نیاز است.
خجسته مهر با اشاره به اینکه در ۱۰ سال آینده با توجه 
به افزایش ظرفیت تولید نفت و گاز، ظرفیت پالایشی 
کشور و ظرفیت صادراتی کشور را ۱.۵ برابر قبل از تحریم 
ها می رسانیم، گفت: توان هیدروکربوری زیر زمینی ایران 
بالا است و امکان تولید نفت و گاز داریم و این بزرگترین 
در  ایران  بالادستی  انسانی  نیروی  است.  ایران  مزیت 
رده های بالای دنیا قرار دارد. همچنین از نظر سیاسی 
جغرافیای صنعت نفت باعث شده بتوانیم امنیت انرژی 

پایدار را ایجاد کنیم.
معاون وزیر نفت با تاکید بر اینکه توان صادراتی ایران 
به یک راه ختم نمی شود، افزود: موقعیت جعرافیای 
سیاسی ایران سهل الوصول ترین راه را در اختیار کشور 
برای تجارت نفت و گاز در اختیار ما قرار می دهد. بسته 
های مختلف سرمایه گذاری را تعریف کرده ایم و سهم با 
اهمیتی را برای سرمایه گذاری خارجی در نظر گرفتیم. در 

این زمینه از سرمایه گذاری خارجی بدون تحریم استقبال 
می کنیم. ما برای تحریم از آن جهت که صبر کنیم و 
کاری انجام ندهیم اصالتی قائل نیستیم. سهم انرژی 
هیدروکربوری به دلیل ارزش حرارتی و اهمیت انرژی از 

سبد انرژی جهانی حذف شدنی نیست.
به گفته معاون وزیر نفت، در شرکت ملی نفت ایران اگر 
دنیا به دنبال پایداری و امنیت عرضه انرژی است باید در 
زمینه تولید سرمایه گذاری انجام دهد. ایران دارای امن 
ترین کریدورهای عرضه انرژی جهان است و مذاکرات 

متعددی با شرکت های خارجی انجام شده است.
خجسته مهر افزود: صادرات نفت خام و میعانات گازی 
به نسبت گذشته و قبل از دولت سیزدهم افزایش پیدا 
کرده و از همه ظرفیت ها استفاده می کنیم تا صادرات 
را به حداکثر برسانیم زیرا پایداری صادرات نفت خام 
سیاست ما است. در راستای پایداری سوخت زمستانی، 
برنامه فشرده ای از دو ماه قبل آغاز شده است. در همین 
رابطه  اولین ردیف عملیاتی فاز ۱۴ پارس جنوبی در دی 
ماه امسال به بهره برداری می رسد و می توانیم بخشی از 
گازی که امکان فراورش نداشتیم، شیرین کرده و تحویل 

شبکه گازرسانی کشور دهیم.
گاز  تولید  طرفیت  افزایش  خصوص  در  مهر  خجسته 
ایران افزود: قطب جدید توسعه گاز در منطقه عسلویه 
با توسعه میدان گازی پارس شمالی با مصوبه هیات 
مدیره شرکت ملی نفت و دستور وزیر، مطالعات پایه 
شروع شده و با توسعه این میدان  که تولید آن معادل 
۱۰۰ میلیون متر مکعب گاز است وارد مرحله جدید از 

اقتصاد گاز می شویم.

»مدیرعامل شرکت ملی نفت« اعلام کرد:

بازگشت تولید نفت ایران به پیش از تحریم ها تا پایان سال ۱۴۰۰

جناب آقای شفیعیان - معاون محترم سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرمانداری شهرستان نظرآباد    
مصیبت وارده را به حضرتعالی و خانواده محترم تان تسلیت عرض نموده، از درگاه خداوند متعال 

برای آن مرحوم غفران الهی و برای بازماندگان صبر جزیل طلب می نماییم
مدیرمسئول و تحریریه دنیای هوادار

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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استان ها

احمد ذاکری سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع 
گمرک ایران گفت : امروز شاهد افتتاح مهمترین پروژه 
از  که  هستیم  پروژه ای  و  ریالی  حجم  نظر  از  گمرک 
پروژه های مهم کشور است و با توجه به رشد صادرات نیاز 

به اجرای پروژه در این مرز بود.
او گفت : از امروز این پروژه که شامل تسهیل در امور 
تجاری، صادرات و ترانزیت می شود، تحویل گمرک شده و 
از مزایای آن کاهش زمان تشریفات است که امیدواریم 
این بستر در دیگر مرز های کشور نیز عملیاتی شود که 
به طور قطع این پروژه شاهد رشد اقتصاد استان، منطقه 
و کشور خواهد شد. این چهارمین سفر من به استان 
کرمانشاه و مرز پرویرخان است که یکی از مشکلات این 
مرز رسمی شدن آن قبل از تکمیل زیرساخت ها بود که 
باید با تدبیر و همدلی و تعامل دستگا های مرز این موارد 

حل شود.
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع گمرک ایران 

افزود: در مرز ما باید کمترین ایستایی و زمان توقف را 
برای بحث صادرات داشته باشیم و سرعت را بالا ببریم.

ذاکری ادامه داد: قبل از اجرای این پروژه حالت ایستایی 
در مرز داشتیم و بنا شد این پروژه عملیاتی شود که از 
پیمانکار طرح به دلیل نداشتن وقفه در کار با وجود حجم 
بالای صادرات در مرز رسمی پرویزخان و پیشرفت مناسب 

آن قدردانی می کنم.
او گفت: نگاه ما به مرز رسمی پرویزخان ملی است و 
این مرز به بخش صنعت کل کشور کمک می کند، زیرا 
کالا های تولیدی سایر استان های کشور از این مرز صادر 
می شود که اگر صادرات تقویت نشود بازار تولیدات داخلی 

متضرر می شود.
اگر شرایط در مرز تسهیل نشود و تشریفات  افزود:  او 
افزایش پیدا کند در رقابت تجارت خارجی باخته ایم و با 
این نگاه بزرگ ترین پروژه گمرک کشور را اجرا کردیم که 

حجم کار در این مرز ۲ برابر خواهد شد.

ذاکری گفت: ما نگاه بسته به مرز پرویزخان نداریم، زیرا 
۷۰میلیارد تومان برای آن هزینه کرده ایم و هنوز سند 
مالکیت آن را نداریم و نگاه ویژه و ملی به این مرز داریم 
و با همه مشکلات این طرح را اجرا کردیم و به فاز دوم 
آن هم نظر داریم و باید با جلسات و رایزنی ها فاز دوم و 

متولی آن تعیین تکلیف شود.

مرز پرویزخان در سال ۷۶ راه اندازی شد

مرز  این  گفت:  کرمانشاه  استان  گمرکات  مدیرکل 
رسمی در ابتدا به صورت بازارچه در سال ۷۶ راه اندازی 
شد و مساحت آن از سه هکتار به ۳۰ هکتار توسعه 
پیدا کرد و در آینده وسعت آن به ۴۰۰ هکتار می رسد 
که قلب تپنده صادرات غیر نفتی کشورمان به عراق 

خواهد بود.
بختیار رحمانی پور افزود: مرز رسمی پرویزخان بیشترین 
سهم صادرات در منطقه و استان های همسایه به عراق را 

دارد و در زمان کرونا هیچگاه فعالیت آن قطع نشد، ولی 
با توجه به تعطیلی دیگر مرز ها اوج ترافیک را داشت و 
ارز آوری  ثابت کرد قلب تپنده صادرات کشور است و 
خوبی برای کشورمان دارد. طرح جامع در سال ۹۷ وارد 
فاز اجرایی شد که بزرگترین طرح گمرک از نظر ریالی و 
شامل بخش های مختلف تجاری و رفاهی و پارکینگ 
است و یکی از مهمترین طرح ها در دوران کرونا بود که 

امروز تکمیل شده است.
رحمانی پور ادامه داد: مرز پرویزخان با قدمت ۲۵ سال 
فعالیت از مهمترین مرز های کشور و اصلی ترین معبر 
صادرات به عراق است و رتبه نخست از این نظر را بین 
دیگر مرز ها دارد. مدیر کل گمرکات استان کرمانشاه گفت: 
دارای  مرز  ها،  پایانه  استقرار  و  مرز  شدن  رسمی  از  بعد 
مشکلات ترانزیتی و صادرات کالا بود که گمرک طرحی را 
تصویب کرد که تا الان در هیچ مرز رسمی دیگر اجرا نشده و 
امروز شاهد افتتاح فاز نخست آن هستیم تا محیط مناسبی 

برای صادرات کالا داشته باشیم.

مرز رسمی پرویزخان دارای کارکردی منطقه ای و ملی 
است

گیلانغرب  و  سرپل ذهاب  قصرشیرین،  مردم  نماینده 
رسمی  مرز  اینکه  اعلام  با  اسلامی  شورای  مجلس  در 
پرویزخان دارای کارکردی منطقه ای و ملی است، گفت: 
تقویت این مرز رسمی باعث رونق تجارت با عراق و دیگر 

کشور های همسایه خواهد شد.
شهریار حیدری افزود: امروز شاهد بهره برداری از بزرگترین 
پروژه زیرساختی که توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران 
عملیاتی شده در قالب هشت هکتار به منظور استفاده 
تجار و صادر کنندگان هستیم که کار بسیار سنگینی اجرا 

شده است.
او افزود: برای اجرای این طرح ۷۰ میلیارد تومان هزینه 
شده که اجرای فاز دوم آن نیازمند حمایت های ملی و 
استانی است و هر قدر از اینگونه پروژه ها عملیاتی شود 
شاهد نظم و انضباط بیشتر در مرز و رونق و تسهیل در 

امر تجارت و امور زیربنایی خواهیم بود.

سهم ۴۵.۲ درصدی پرویزخان از صادرات کشور

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار کرمانشاه گفت: 
است  کشورمان  استراتژیک  و  مهم  مرز  یک  پرویزخان 
و توسعه صادرات غیرنفتی برای ما مهم است، زیرا در 
بدترین جنگ اقتصادی تاریخ قرار گرفته ایم و با مقاومت 
ملت ایران تاکنون سربلند بودیم و در این راه مرز های 

تجاری ما نقشی بسیار مهم ایفا کرده اند.
در حال حاضر  پرویزخان  مرز  داد:  ادامه  باباخانی  بهزاد 
بزرگترین مرز زمینی به عراق است و اهمیت خاصی دارد 

که باید زیرساخت های آن مورد توجه قرار می گرفت.
او گفت: بزرگترین مشکل ما با عراق رویه سنتی تجارت 
در مرز ها است که مشکلات زیادی برای ما ایجاد کرده و 
کشور عراق عضو کنوانسیون های بین المللی نیست و 

حمل یکسره کالا در آن مشکلاتی دارد.
او افزود: باید براساس واقعیات موجود پیش برویم و پنج 
استان هم مرز با عراق داریم که کرمانشاه ۴۵.۲ درصد 

سهم صادرات را با این کشور دارد.
در  خوبی  فعالیت های  کرونا  بحران  وجود  با  گفت:  او 
استان داشتیم و امسال رشد هشت درصدی در هشت 

ماه سپری شده از سال جاری را داریم.
باباخانی افزود: ما خواهان ادامه این طرح در فاز های دیگر 
در طرح جامع گمرک پرویزخان هستیم و با وجود اینکه 
مرز پرویزخان در حوزه منطقه آزاد است تفاهمات لازم 
گمرک و منطقه آزاد را می طلبد و در حوزه امکانات رفاهی 

نیازمند حضور بخش خصوصی است .

در مراسم افتتاح مهمترین پروژه گمرک از نظر حجم ریالی و پروژه ای مطرح شد؛

۷۰ درصد صادرات کشور مربوط به مرز پرویزخان است

اصفهان

کهگیلویه و بویراحمد

»رییس مرکز اورژانس پیش بیمارستانی 
و مدیریت حوادث دانشگاه علوم پزشکی 

کاشان« خبر داد:

37 دانش آموز و معلم در کاشان
 دچار گازگرفتگی شدند

رییس مرکز اورژانس پیش بیمارستانی و مدیریت حوادث 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت که ۲۷ دانش آموز و 
۱۰ معلم در یکی از مدارس روستای طاهرآباد کاشان دچار 
گارگرفتگی شدند. دکتر حسین ریاحی روز شنبه اظهار داشت: 
روز شنبه در تماس با مرکز اورژانس کاشان، مسمومیت 
در  دخترانه ای  ابتدایی  مدرسه  معلمان  و  آموزان  دانش 
طاهرآباد کاشان اعلام و به سرعت هفت آمبولانس و یک 

اتوبوس آمبولانس به محل حادثه اعزام شد.
وی ادامه داد: با حضور کارشناسان اورژانس، مصدومان به 
سرعت مورد معاینه پزشکی اولیه قرار گرفتند و سپس ۳۶ 
نفر از آنان به مرکز آموزشی درمانی شهید بهشتی کاشان 

منتقل شدند.
رییس مرکز اورژانس دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: 

شرایط عمومی تمامی مصدومان مساعد است.
مربوطه  کارشناسان  سوی  از  حادثه  علت  است؛  گفتنی 
در حال بررسی است. مرکز اورژانس پیش بیمارستانی و 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان هم اکنون  مدیریت حوادث 
دارای ۴۸ آمبولانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و ۳ 
دستگاه موتورلانس است؛ این مرکز هشت پایگاه شهری و 
۱۱ پایگاه جاده ای در شهرستان کاشان و سه پایگاه شهری و 
۲ پایگاه جاده ای در شهرستان آران و بیدگل دارد که ۲ مورد 

از آنها پایگاه آموزشی نیز است.
در  نفر  بر ۳۶۴ هزار  افزون  با جمعیت  شهرستان کاشان 
فاصله حدود ۲۰۰ کیلومتری شمال اصفهان و شهرستان 
آران و بیدگل با بیش از ۱۰۳ هزار نفر جمعیت در فاصله ۶ 
کیلومتری کاشان و حدود ۲۱۵ کیلومتری اصفهان قرار دارد.

»رئیس اداره منابع طبیعی شهرستان 
بویراحمد« خبر داد:

عامل قطع ۲۹ اصله درخت کهنسال 
ساله در شهرستان

 بویراحمد روانه زندان شد
رئیس اداره منابع طبیعی شهرستان بویراحمد از دستگیری 
و زندانی شدن عامل قطع ۲۹ اصله درخت بلوط کهنسال در 
این شهرستان خبر داد. عباس حسن زاده در گفت و گویی در 
رابطه با جزئیات این خبر گفت: عصر روز شنبه ششم آذر ماه 
گزارش قطع درخت در روستای گنجه ای بزرگ شهرستان 

بویراحمد دریافت کرده ایم.
معاون  همراه  به  گزارش  این  دریافت  از  افزود: پس  وی 
دادستان مرکز استان از منطقه مذکور بازدید به عمل آمد 
که طی تحقیقات صورت گرفته متخلف شناسایی، دستگیر 
طبیعی شهرستان  منابع  اداره  رئیس  زندان شد.  روانه  و 
بویراحمد خاطرنشان کرد: در انبار منزل این فرد متخلف 
قطعات ۲۹ اصل درخت کهنسال بلوط کشف و ضبط شد. 
طبق بررسی های صورت گرفته بر روی قطعات درختان 

کشف شده، این درختان کهنسال و حدود ۲۰۰ ساله بودند.
وی ادامه داد: طبق قانون متخلف جریمه قطع درختان را 
پرداخت خواهد کرد و همچنین سه برابر این میزان جزای 
نقدی باید به صندوق دولت نیز پرداخت کند. اداره منابع 
طبیعی با هماهنگی و همکاری دستگاه قضایی با متخلفان 
متعرض آن به منابع طبیعی و جنگلها طبق قانون برخورد 

جدی و قاطع خواهد داشت.

البرز

کرمانشاه

»استاندار البرز« مطرح کرد:

پیوست اجتماعی در تمام پروژه های البرز لحاظ شود
استاندار البرز گفت: تمام طرح ها و پروژه های عمرانی 
و فرهنگی استان باید پیوست اجتماعی داشته باشند 
چرا که اثرات ساخت و سازها بر روی محیط و جامعه 

حایز اهمیت است.
مجتبی عبداللهی روز گذشته در نشست کارگروه زیربنایی 
البرز، افزود: باید به گونه ای برنامه ریزی کنیم که در 
مسیر گسل زلزله بنایی احداث نشود بلکه می توان به 
عنوان پارک و فضای سبز از این اماکن استفاده کرد. 
ضرورت دارد برای تمام مناطق استان البرز تصفیه خانه، 
حوضچه های آرامش و استخرهای ذخیره و جذب آب 

پیش بینی شود.
استاندار البرز گفت: درصدد هستیم حق آبه استان  و 

زیرساخت های بهره برداری از آن را افزایش و ارتقا 
دهیم تا مردم در آینده دغدغه آب شرب نداشته 

از  آبه  حق  افزایش  با  باشند. 
محل سدهای استان البرز، 
میزان بهره برداری از منابع 
نیز  زیرزمینی  های  آب 

کاهش می یابد.
در  باید  گفت:  عبداللهی 

طرح ها و پروژه ها کارگروه زیربنایی 
در حوزه  ها  سرانه  جبران  دنبال  به 
البرز  که  چرا  باشد  مختلف  های 
در این زمینه ضعف جدی دارد. با 
توجه به نظر مساعد وزیر بهداشت، 
سرانه  ارتقا  خصوص  در 
درمانی،  و  بهداشتی  های 
یک  طراحی  درصدد  باید 
بیمارستان هزار تختی برای 

البرز باشیم.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »دکتر علیرضا حقیقی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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فرهنگی

میراث فرهنگی

»مدیر حوزه اتومبیلرانی کانون جهانگردی 
و اتومبیلرانی« خبر داد:

»پلاک تاریخی« برای خودروهای 
بالای 30 سال 

اردشیر  ایران،  اسلامی  جمهوری  اتومبیلرانی  و  جهانگردی 
درویشی ـ مدیر حوزه اتومبیلرانی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی 
ـ عملکرد کارگروه شناسایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی 
را در هفت ماه گذشته تشریح کرد و با بیان این که کارگروه 
شناسایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی تمام تلاش خود 
را برای حفظ این بخش از میراث فرهنگی صنعتی کشور به کار 
گرفته است، گفت: در راستای اجرای آیین نامه هیأت وزیران در 
خصوص شناسایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی، از آغاز 
امسال تا پایان مهرماه از ۷۲ دستگاه خودرو با قدمت ۳۰ سال 
به بالا به منظور بررسی و صدور شناسنامه، ثبت نام شده است.

او اضافه کرد: از میان خودروهای ثبت نام شده، پس از انجام 
ناجا،  راهور  پلیس  کارشناسان  توسط  بررسی های تخصصی 
تاریخی و  نقلیه  از وسیله های  کارگروه شناسایی و صیانت 
نمایندگان کانون جهانگردی و اتومبیلرانی، ۴۵ دستگاه خودرو بر 
اساس ضوابط دستورالعمل اجرایی و احراز اصالت، واجد شرایط 
شناخته شده و برای دریافت پلاک به پلیس راهور معرفی 

شده اند.
درویشی به نقش صدور شناسنامه و پلاک تاریخی در حفظ و 
نگهداری وسیله های نقلیه تاریخی و کلاسیک اشاره کرد و گفت: 
در بازه زمانی فروردین تا مهرماه ۱۴۰۰ برای ۴۵ دستگاه خودرو 
شناسنامه تاریخی صادر شده است تا از نابودی و فراموشی این 

میراث گذشتگان جلوگیری شود.
او صدور مجوز خروج از کشور برای وسیله های نقلیه بالای سن 
فرسودگی را از وظایف کارگروه شناسایی و صیانت از وسیله های 
نقلیه تاریخی برشمرد و اظهار کرد: بر اساس وظایف این کارگروه، 
در سال ۱۴۰۰ مجوز خروج موقت از کشور برای ۸۹۸ دستگاه از 

این نوع وسیله های نقلیه صادر شده است.
درویشی به عضویت کانون جهانگردی و اتومبیلرانی در کارگروه 
شناسایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی اشاره کرد و 
افزود: کانون در راستای این عضویت و با توجه به وظایف 
ذاتی خود، امسال با همراهی و همکاری علاقه مندان به این 
خودروها، اقدام به راه اندازی کمیته وسیله های نقلیه تاریخی در 
۳۱ استان کشور کرده است. وظیفه این کمیته ها که از سوی 
علاقه مندان و یا به نوعی عاشقان خودروهای کلاسیک، مدیریت 
و اداره می شود، برگزاری همایش، نمایشگاه، گردهمایی و انواع 
رالی است که با کمک حامیان مالی در استان ها برگزار می شود.

به گفته مدیر حوزه اتومبیلرانی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی، 
دارندگان و مالکان وسیله های نقلیه تاریخی با قدمت حداقل 
۳۰ سال و دارای اصالت کالبدی و سلامت فنی، می توانند 
برای ثبت نام خودرو در سامانه دریافت پلاک تاریخی به نشانی 

اینترنتی www.taci.ir مراجعه کنند.
بر اساس مصوبه هیأت وزیران، در اردیبهشت ماه ۱۳۸۹ آیین نامه 
شناسایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی )اصلاحیه ۱۷ 
شهریور ۱۳۹۵( به تصویب رسید و بر اساس ماده ۲ این مصوبه 
به منظور شناسایی مصادیق خودروهای تاریخی و اتخاذ تدابیر 
هماهنگ برای حفظ و صیانت از آن ها، کارگروهی با حضور 
نمایندگان وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
به عنوان رییس، سازمان  حفاظت محیط زیست، وزارت ورزش 
و جوانان )فدراسیون موتور سواری و اتومبیلرانی(، معاونت 
راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و کانون جهانگردی و اتومبیلرانی 

جمهوری اسلامی ایران تشکیل شد.

سینما و تئاتر

فیلم کوتاه »آیدنتی بای« به نویسندگی و کارگردانی سجاد 
شاه حاتمی از دو جشنواره آمریکایی جایزه دریافت کرد. 
فیلم کوتاه  آیدنتی بای )identibye( که توانست جایزه 
و   ۶۶  rout( آمریکایی  جشنواره  دو  از  را  فیلم  بهترین 

ridgway( از کشور آمریکا دریافت کند.
بیستمین دوره جشنواره بزرگراه rout( ۶۶ 66( که از ۵ 
تا ۱۵ نوامبر )۱۴ تا ۲۸ آبان( در شهر اسپرینگفیلد ایالت 
ایلنووی آمریکا برگزار شد که این فیلم به تهیه کنندگی 

بهروز هاشمیان و محمد نریمانی توانست جایزه بهترین 
فیلم خارجی را از آن خود کند.

همچنین هفتمین دوره جشنواره Ridgway در ۱۲ و ۱۳ 
نوامبر )21 تا 22 آبان( در سالن تاریخی شریبنو ایالت کلرادو 
آمریکا برگزار شد که این فیلم موفق شد جایزه بهترین 
فیلم را دریافت کند. امیرحسین صباغان، نسیم مسلمی، 
مریم نجفی، ثمر برازنده، حنان عزیزی بازیگران فیلم کوتاه 

آیدنتی بای هستند.

دو جایزه بین المللی برای فیلم کوتاه »آیدنتی بای«

دو فیلمساز ایرانی در بخش های مختلف جشنواره »سینمای 
کودکان« در هند به عنوان داور حضور دارند. محمدحسن 
المللی  بین  جشنواره  دومین  در  فیلمساز  شاه محمدی 
سینمای کودکان Kidz CINEMA آثار راه یافته به بخش 
انیمیشن کوتاه این جشنواره همچنین آزاده شکوری راد به 
عنوان داور در بخش بچه ها فیلم می سازند که مخصوص 
نوجوانان است، حضور دارند. در این دوره یک هزار ۵۱۹ فیلم 

از ۹۳ کشور به دبیرخانه این جشنواره ارسال شده بود.
جشنواره Kidz CINEMA از تاریخ ۲۰ نوامبر تا ۱۹ دسامبر برابر 

با ۲۹ آبان تا ۲۸ آذر در شهر بمبئی هند برگزار می شود. شاه 
محمدی عضو انجمن فیلم کوتاه ایران و انجمن بین المللی 
فیلم کودک و نوجوان )سیفژ( است و پیش از این داور 
پانزدهمین دوره جشنواره Short Soup سیدنی و یازدهمین 

دوره آکادمی ایسفا بوده است.
در این دوره از جشنواره کودکان از سرتاسر جهان با ثبت 
نام در جشنواره می توانند فیلم های حاضر در جشنواره را 
تماشا و در کارگاه های آنلاین فیلمسازی، فیلمنامه نویسی 

و انیمیشن شرکت کنند.

به   ۱۰ پلاک  کابل  سینمایی  فیلم  فیلمبرداری 
نویسندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی نوید محمودی 
که در سکوت خبری آغاز شده بود اواخر مهر ماه به 
پایان رسیده است. فیلم کابل پلاک ۱۰ هم اکنون در 
مرحله فنی و پس تولید قرار دارد و سازندگان آن فرم 
شرکت در چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر را تکمیل 
کرده اند و تلاش دارند تا این فیلم را برای نمایش در 

جشنواره آماده کنند.
کابل پلاک ۱۰ مضمونی متفاوت نسبت به سایر فیلم های 
نوید محمودی دارد و در خلاصه فیلم آمده است: ثریا: لیلی 
جان چی رو نگاه می کنی؟ آدم که مردن خودشو تماشا 

نمی کنه. الناز شاکر دوست بازیگر نقش اصلی فیلم سینمایی 
کابل پلاک ۱۰ است.

»رویای ساحل« فرم حضور در فجر چهلم را پر کرد. فیلم 
سینمایی رویای ساحل به کارگردانی آرش سجادی حسینی و 
تهیه کنندگی سارا احمدی برای حضور در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر آماده می شود. این فیلم سینمایی که در دوران 
کرونا مقابل دوربین رفت، با پشت سر گذاشتن مراحل فنی 
و آماده شدن برای نمایش، فرم حضور در این دوره جشنواره 
فیلم فجر را پر کرده است. لادن مستوفی، ابراهیم کوخایی، 
ماهان نصیری، امید فضلعلی و مبین رستگار در این فیلم 

نقش آفرینی کرده اند.

مریم دوستی دبیر جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« با 
اعلام رسیدن ۴۶۴ اثر به دبیر خانه این رویداد، از آغاز 
روابط عمومی جشنواره  داد.  آثار خبر  انتخاب  فرآیند 
فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« در این خصوص نوشت: دومین 
کوتاه  آثار  قالب  در   ۱۴۰۰ ماه  آذر  رویداد  این  از  دوره 
داستانی، مستند، پویانمایی و فیلمنامه برگزار می شود. 
همچنین سینماشعر، بخش ویژه این جشنواره است 
درونمایه  با  آثاری  و  به سینمای شاعرانه  نگاهی  که 

شعر دارد.
عنوان  جشنواره  این  دبیر  و  موسس  دوستی  مریم 
کرد: دبیرخانه این رویداد در دومین دوره خود، ۴۶۴ 
اثر شامل فیلم و فیلمنامه از هنرمندان سراسر کشور 

دریافت کرده است.
این  در  شرکت کنندگان  گستره  به  اشاره  با  دوستی 
جشنواره از سراسر کشور گفت: در جشنواره فیلم کوتاه 
»سلفی ۲۰«، به ایده آثار ساخته شده توجه می کنیم. 
هیات انتخاب جشنواره نیز کار خود را با نگاهی به کشف 
کاوه سجادی  کرده اند.  آغاز  فرهنگسازی  و  استعدادها 
حسینی، تی یام یابنده، زهره زمانی، آرمان فیاض و سید 

امین جواهری اعضای این هیات هستند.
به   ۱۴۰۰ آذر  سلفی۲۰،  کوتاه  فیلم  جشنواره  دومین 
می توانند  علاقمندان  می شود.  برگزار  برخط  صورت 
برای کسب اطلاعات بیشتر به پایگاه اطلاع رسانی این 

جشنواره مراجعه کنند.

شورای پروانه ساخت سازمان سینمایی در تازه ترین جلسه 
خود مجوز ساخت »مرد بازنده« به کارگردانی محمدحسین 
مهدویان را صادر کرد. اداره کل روابط عمومی سازمان امور 
سینمایی و سمعی بصری در این خصوص نوشت: شورای 
پروانه ساخت سازمان سینمایی برای چند فیلم جدید پروانه 
ساخت صادر کرده است که بر این اساس محمدحسین 
مهدویان برای کارگردانی فیلم سینمایی مرد بازنده به تهیه 
کنندگی مشترک امیر بنان و سید محسن حجازی دهاقانی 

مجوز گرفته است.

ابراهیم  حسنی،  حسین  توسط  اثر  این  فیلمنامه 
نوشته شده است.  امینی و محمدحسین مهدویان 
مهدویان در حال حاضر فیلم شیشلیک را آماده اکران 

دارد.
این شورا همچنین برای فیلمنامه پسر مریم به کارگردانی 
علی جعفرآباد و تهیه کنندگی مهدی فرجی مجوز ساخت 
صادر کرده است. سمیرا برادری و روح الله برادری هم به 
عنوان تهیه کننده برای فیلمنامه اشغال به کارگردانی حامد 

رجبی مجوز ساخت گرفته است.

داوری ۲ فیلمساز ایرانی در جشنواره »سینمای کودکان« هند

فیلم هایی که برای رسیدن به جشنواره فجر تولید می شوند

۴۶۴ اثر به دومین جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« رسید

»مرد بازنده« پروژه جدیدی که مهدویان مجوز ساختش را گرفت

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »منوچهر مولایی«
 - پیشکسوت موسیقی - را گرامی می دارد
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ورزشی

جناب دکتر سجادی وزیر محترم ورزش و جوانان، چرا 
نمی پرسید، چه عواملی باعث  شده بداخلاقی در ورزش 
به ویژه در والیبال که به ورزش دانشگاهی نامیده می شود، 
به اوج خود رسیده است!؟ الگوهای فرهنگ و اخلاق در 
والیبال کشورمان، بخاطر یک برد و باخت به جان هم 
و جوانان  نوجوانان  بین  در  بدآموزی  عامل  و  افتاده اند 

شده اند؟! 
جناب دکتر سجادی با وجود ضعف مدیریتی و سپردن 
کارهای کلیدی به افراد غیرورزشی و غیرتخصصی والیبال، 
طبیعی است که باید شاهد چنین صحنه های غیرورزشی و 
دور از جوانمردی باشیم! در مسابقات فصل گذشته، بارها 
پیرامون بداخلاقی در والیبال گفتیم و نوشتیم اما کو گوش 
شنوا و چشم بینا! به قول قدیمی ها، گوش اگر گوش تو و 

ناله اگر ناله من! آنچه البته بجایی نرسد، فریاد است!
اجازه  خود  به  رسیده  دوران  به  تازه  بازیکن  که  زمانی 
و  بزند  بی گناه  خبرنگار  عکاس  زیرگوش  سیلی  می دهد 
مربی این بازیکن به جای آرام کردن بازیکنان عصبی به 
فیلمبردار تلویزیون جمهوری اسلامی حمله ور می شود و 
فیلم ویدیویی را نابود می کند و مسئولان کمیته انضباطی 
مماشات می کنند و کمیته استیناف از محرومیت بازیکن 
خاطی و رفتار ناشایست مربی چشم پوشی می کند باید هم 
منتظر این وقایع تلخ در بازی های لیگ برتر امسال باشیم!

آقای دکتر سجادی، محرومیت یک یا دوجلسه ای بازیکن   
فرهنگ و اخلاق را در ورزش حاکم نخواهد کرد، یا با جرایم 
نقدی که یک هزارم دریافتی بازیکنان هم نیست، راهکار 
پیشگیری از ترویج بداخلاقی، چاره کار نیست؟ بازی با 
روح و روان بازیکنان و کادرفنی سرانجام خوشی در بر ندارد 
و باید اساسی و با برنامه ریزی اصولی به فرهنگ سازی در 

ورزش بپردازیم.
جناب وزیر غفلت و جهالت مسئولان غیرورزشی که به 
قائل  اهمیتی  ورزش  در  فرهنگ سازی  و  اخلاق  مفهوم 
عقب ماندگی  و  اخلاقی  انحطاط  اصلی  علت  نیستند، 
در پست های کلیدی  افرادی که  در فرهنگ سازی است! 
کردار  رفتار،  به  می شوند  گمارده  ورزشی  فدراسیون های 
روحیه  و  پهلوانی  فرهنگ  شناخت  و  اخلاقی  گفتار  و 

جوانمردی اشراف ندارند و در مجموعه ای که مسئولیت 
پذیرفته اند، خود را بالاتر و برتر از حقایق می پندارند و در 
این صورت است که ورزش ما در مسیر سنگلاخی و پر 
فراز و نشیب اخلاقی قرار می گیرند! نگاه نسل جوان امروز 
به حرکات و رفتار مربیانی است که خود را شایسته رهبری 
تیم های ملی می دانند و از بزرگان و پیشکسوتان ورزش 

الگوبرداری می کنند.
جناب دکتر سجادی، امروز در تمام عرصه ها به ویژه ورزش 
کشور نیازمند یک عزم ملی هستیم تا بتوانیم آن را به 
جاده اصلی خود که همانا فرهنگ غنی و اخلاق اسلامی 
است رهنمون سازیم و این میسر نمی گردد مگر با عزم و 

اراده انقلابی.
از امور هستند که اگر وارد بازی های غیراخلاقی  پاره ای 
شوند، ضرر و زیان جبران ناپذیری بر پیکر ورزش و جوانان 
وارد می کنند! بارها اشاره کردیم که ورود افراد سیاسی در 
حوزه های ورزشی زیان آور است، متأسفانه مشکل اساسی 
اینجاست که بدون حصارکشی به دور حوزه  های ورزشی 
برای ورود افراد سیاسی، چه بسیار زیان هایی که از ناحیه 
وارد شده است. ورزش سیاسی  به ورزش  سیاستمداران 
بازی بر نمی دارد، افراد سیاسی در حوزه های دیگری می 

توانند مثمر ثمرتر باشند.
آقای وزیر نمی توان با زبان سیاست و زور، مشکل فرهنگ 
در ورزش را حل کرد! ورزش ما نیاز به قابلیت های رهبری 
ایرانی  کهن  رسوم  و  آداب  و  فرهنگ  و  اسلامی  اخلاق 
دارد، به عبارتی، نیاز به فراگیری مستمر در کسب روحیه 
جوانمردی و اخلاق پهلوانی و درنهایت فرهنگ در ورزش 

دارد.
فرد  به  منحصر  صداقت  و  فضیلت  جلوه  سجادی  آقای 
نیست، کار گروهی در فدراسیون های ورزشی نیاز به افراد 

نخبه، متخصص و کارشناسان ورزشی دارد، به مطالعات 
جامعه شناسی و ایجاد وحدت و همدلی دارد. ترویج موُثر 
وحدت مستلزم توانایی در تسهیل فرایندهای مشورتی و 
خرد جمعی دارد، تصمیم گیری های جمعی مبتنی بر صدور 
احکام قاطع در تفکر و اجرای احکام و نیز برای درک وسیع 

و عمیق حقیقت ضروری است. 
جناب آقای دکتر سجادی مقدمه طولانی شد برویم برسر 
اصل مطلب، شما باید هرچه زودتر به فدراسیون والیبال 
و برگزاری لیگ برتر والیبال باشگاه های کشور ورود کنید 
تا سره از ناسره تمیز داده شود و از اهل اندیشه و فرهنگ 
و کسانی که مدعی اصلاح و بهسازی فرهنگ در ورزش 
جانبه،  همه  تلاش  با  تا  آورید  عمل  به  دعوت  هستند، 
معضل بزرگ فرهنگی ورزشی را حل نمایند و بداخلاقی در 

ورزش را برای همیشه ریشه کن کنند.

مکث

رواج بداخلاقی در لیگ برتر والیبال تازگی ندارد؛

گوش اگر گوش تو و ناله اگر ناله من!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حمید مشتری«
 - پیشکسوت باشگاه استقلال - را گرامی می دارد

ایستگاه تاکتیک

یکی از عمده ترین انتقادات این روزها به فرهاد مجیدی، بحث 
استفاده از ترکیب سه دفاع در استقلال است. واقعیت امر این 
است که شرایط سه دفاع بازی کردن، متفاوت تر از آن ترکیب 
نام آشنای قدیمی است، که ابزار و نحوه استفاده از آن در 
این ساختار مدت هاست دگرگون شده است. حال در ابتدا به 

تعریف اجمالی این نوع چیدمان نوین می پردازیم.
اگر بخواهیم در مورد سه دفاع در سیستم نوین حرف بزنیم، 
ابتدا باید از شرح وظایف خط دفاع شروع کنیم و به خطوط 
بالاتر برسیم. البته که تمام این فرمیشن ها در بازی با بیلد 
آپ در فوتبال روز دنیا، از خط دروازه در طول جریان بازی آغاز 
می شود، اما دو نکته در این چینش نوین بسیار حائز اهمیت 
است، آن هم دفاع چپ و راست که اصطلاحا پیستون نامیده 
می شدند و حالا تعریفات دیگری علاوه بر داشته ها و شرح 

وظایف قبلی در این سیستم، به همراه دارند. 
از همین جهت بازیکنان کنار خطی، حالا باید در این چینش 
قدرت بازیسازی را در زمان شکل گرفتن بیلد آپ داشته باشند. 
 )over load( یکی از وظایف دیگر این مدافعان کناری ایجاد

عرضی یا همان برتری عددی است، که در زمان شکل گیری 
بازی در خط میانی ایجاد می کنند، می باشد، حالا مثلا در 
استقلال وریا غفوری و متین کریم زاده که در بازی آخر در 
بر پوشش های  بتوانند علاوه  باید  ترکیب حضور داشتند، 
دفاعی و اضافه شدن های حمله و چنین وظایف سنتی 
ظرفیت بازیسازی را در بازی خود ایجاد کنند که در این راه 
همکاری بخصوص مدافعان و هافبک های دفاعی را بیشتر 

از این می طلبد. 
البته باید مروری هم روی خط دفاعی داشته باشیم که در 
تفکرات عام سه دفاع را بدین شکل برداشت می کنند که 
یک بازیکن از خط دفاع چهار نفره کم شده که اصلا درست 
نمی باشد. در حقیقت خط دفاع سه نفره همان دو نفره وسط 
چهار دفاع هست که با کمک مدافعان کناری به پنج دفاع 
در فاز دفاعی تبدیل می شوند پس تا اینجا مشخص شد که 
تفاوت دفاع سه نفره چه از بعد تعداد و چینش و چه از بعد 
شرح وظایف، در این سیستم چگونه است، البته نباید غافل 
باشیم که سه دفاع میانی در این سیستم نوین حتما باید 
قدرت بازیسازی را داشته باشند یعنی بطور کل این سیستم 
از دفاع های یارکوب یا جلوزن صرفا بلندزن و قدرتی گذر کرده 
تا بتواند با شکل دادن به ساختار دفاعی، چه در فاز دفاع و 
چه در فاز بازیسازی متفاوت تر عمل کند، اینجا حالا باید مثال 
مرادمند و دانشگر را زد که حالا در شرح مسئولیت های آنها 
اگر دقت کرده باشید، در طی یک بازی، اضافه شدن پا به توپ 
و حتی بدون توپ را می بینید، حتی عارف آقاسی هم از این 

مسئله مستثنی نبود.

فعلا فاز دفاعی استقلال به نظر می رسد هم در گل نخوردن 
به همرا رضایی که در حال چهره شدن درون دروازه است 
و هم در فاز بازیسازی به نسبت دیگر خطوط موفق تر بوده 
است. اما یکی از مهمترین پست های فوتبال روز دنیا حالا 
مدافعین کناری لب خط بخصوص در این چینش هستند که 
به همراه هافبک های دفاعی باید بالانس میانه میدان را ایجاد 

کرده تا بر اساس ترکیب خط هافبک قابلیت بازیسازی 
در حمله را داشته باشند. اما در فاز تهاجمی و 

بازی سازی این چینش به دنبال استفاده از 
برتری عددی و عرض دادن به بازی است 
از هافبک های  استفاده  با  نهایت  و در 
احتمالا رونده و مهاجمانی زهرآگین در 
خط جلو خطرات را روی دروازه حریفان 

ایجاد کند. 
اینکه در این سیستم نوین بیشتر مربیان 
با یک هافبک دفاعی با قابلیت انتقال یا 

احیانا دو بازیکن با داشتن خصوصیات 
مشترک در عرض هم استفاده 

بتوانند  تا  کنند  می 
انتقال های سریع و 
اسایی  برق  احیانا 
از  داشته باشند و 
غافلگیری  اصل 
شکستن  برای 
حریف  دفاع  خط 

استفاده کنند بر می گردد به نوعی نگاه و تفکر تله گذاری شده 
برای حریفان که فعلا در فوتبال ما و استقلال این فاز تهاجمی 
چینش  سبک  این  کلی  بطور  است.  شده  گرفته  نادیده 
تعریفاتی کاملا متفاوت با آنچه ما از قبل دیده ایم و در ذهن 
شاید داشته باشیم دارد، ابزار و داشته ها و بهره گیری های 
متفاوت تر از آنها را می طلبد، در شرایطی که باتوجه به ابزار 
تیم استقلال، در میانه میدان و حتی پیستون های کناری، 
بازی کردن با سیستم سه دفاعه نمی تواند موفقیت های 
خاصی را برای فرهاد و استقلال به ارمغان بیاورد، 
فرصت بسیاری برای تغییر وجود ندارد، اما هنر 
کادرفنی استقلال زمانی است که بتواند این 
تغییرات را در کوتاه ترین زمان ممکن اجرایی 
کند. اینکه استقلال گل نمی  خورد و بسیار خوب 
است، اما اینکه چپ و راست آبی ها بالانس 
نیست و هافبک های تیم نه توانایی توسعه 
دادن به بازی را دارند و از هرگونه خلاقیت 
مشهودی  نقاط ضعف  هستند،  مبرا 
است که استقلال با سیستم 
است.  داشته  دفاعه  سه 
امیدوارکننده  استقلال 
بستر  و  کرده  شروع 
موفقیتش  برای 
اما  است،  فراهم 
اصلاحات  نیازمند 

جدی است.

وقتی ابزاری وجود ندارد؛

چرا استقلالِ فرهاد نباید سه دفاعه بازی کند!؟

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

امیر کریمی

  کارشناس فوتبال
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ورزشی

داستان جلد

تیم،  این  کادرفنی  اعضاء  و  موی تای  ملی پوشان  این روزها 
که  شرایطی  در  می گذرانند.  سر  پشت  را  دشواری  وضعیت 
تنها چند روز تا زمان اعزام جهانی آن ها فرصت مانده است، 
سختگیری  مسئولان وزارت ورزش و عدم صدور مجوز اعزام 
تیم ملی به تایلند، موجی از اعتراضات را در بین اهالی موی تای 

ایجاد کرده است. 

رئیس انجمن موی تای ایران: عدم حضور در رقابت های جهانی 
تبعات سنگینی خواهد داشت!

در همین راستا جواد نصیری رئیس انجمن موی تای ایران در 
گفت و گویی اختصاصی با روزنامه دنیای هوادار گفت: موی تای 
ایران یک اعزام جهانی را در پیش  دارد که این مسابقات در کشور 
تایلند برای کسب سهمیه در سه رده جوانان، امید و بزرگسالان، 
در دو بخش آقایان و بانوان برگزار خواهد شد. اما متاسفانه 
کارشکنی ها و دست های پشت پرده بسیاری وجود داشته و دارد 
تا مجوز شورای برون مرزی وزارت ورزش و جوانان در جهت اعزام 

تیم ملی موی تای ایران به رقابت های مذکور، صادر نگردد.
رئیس انجمن موی تای ایران خاطرنشان کرد: برای عملی شدن 
این کار، آقای سجادی وزیر ورزش و جوانان، آقای صالحی امیری 
رئیس کمیته ملی المپیک و آقای علی پور رییس فدراسیون 
انجمن های ورزشی موافقت خود را این موضوع اعلام کرده اند، 
اما کارشکنی هایی هنوز هم انجام شده است، شوربختانه هنوز 

هم علت مخالفت های آقای علی  نژاد را نمی دانیم.
وی تاکید کرد: عدم حضور موی تای ایران در رقابت های جهانی 
تایلند، یقینا تبعات سنگینی خواهد داشت، حتی این هزینه 
می تواند بیشتر از تعلیق باشد که این مسئله اهمیت این 

موضوع را نشان می دهد.
رئیس انجمن موی تای ایران گفت: به عقیده بنده، حضور شورای 
برون مرزی معنایی ندارد، رئیس فدراسیون باید آن قدر اختیار 
داشته باشد که بتواند درخصوص اعزام ورزشکاران تصمیم گیری 
کند، ضمنا مگر شورای برون مرزی چه اقداماتی را برای ورزشکاران 
انجام داده است!؟ اصلا مگر تسهیلاتی در اختیار ورزشکاران قرار 
می دهد!؟ خروجی این شورا چه بوده است!؟ تمامی ورزشکاران 
ما اسپانسر دارند و اعزام آن ها با موافقت خانواده شان نیز بوده 
است، اما مانع بزرگی به نام دولت روبه روی آن ها قرار گرفته 
است و شرایط را برای همه ما پیچیده کرده است، ریاست این 
شورا برعهده وزیر ورزش است و دبیر این شورا هم همین آقای 

معاون)علی نژاد( است.

وی افزود: این اتفاق از لحاظ روحی شرایط ورزشکاران ما را تحت 
تاثیر زیادی قرار داده و همین حالا هم بسیاری از کارهای اعزام را به 
تعویق انداخته است. تیم ملی باید دوازدهم اعزام شود و روز سیزدهم 
آذر، وزن کشی مسابقات آغاز می شود و چهاردهم هم رسما رقابت ها 
کلید می خورد و روز بیست و دوم هم اختتامیه این رقابت ها است. 
وی تصریح کرد: روز دوشنبه در جلسه شورای برون مرزی، تکلیف 
صدور یا عدم صدور مجوز اعزام تیم ملی به تایلند تعیین خواهد 
شد. نصیری گفت: متاسفانه حرف و عمل در وزارت ورزش و جوانان 
یکی نیست، وزارت ورزش و جوانان می گوید فدراسیون های ورزشی 
غیردولتی و نهادهایی مردمی هستند، اما در عمل حتی اجازه اعزام 
ورزشکاران را هم به فدراسیون ها نمی دهد و باید در شورای برون 
مرزی تصمیم گیری شود که این دو مورد با یکدیگر کاملا با یکدیگر 
مغایر است. وی در پایان گفت: از وزیر محترم ورزش و جوانان، 
ریاست کمیته ملی المپیک و رئیس فدراسیون انجمن های ورزشی 
تشکر می کنم و امیدوارم در نهایت تصمیمی اتخاذ شود که به نفع 

ورزش کشور باشد. 

سرمربی تیم ملی موی تای 
بزرگسالان بانوان: 

امیدوارم در جهت اعزام 
به مسابقات جهانی 

حمایت هایی انجام شود 

خزایی  سمیه  همچنین 
سرمربی تیم ملی موی تای 
بزرگسالان  رده  در  بانوان 
گفت:  هوادار  دنیای  به 
به  توجه  با  هم اكنون 
مسابقات  بودن  پيش رو 
در  كه  موی تای  جهانی 
تاريخ 12 لغايت 20 آذرماه 
كشور  در  جاری  سال 
تايلند برای كسب سهميه 

مسابقات ورلد گيمز و اسپورت آكورد برگزار می گردد و اين رويداد 
از اين جهت حائز اهميت بسيار بالايی است و ورزشكاران ما بعد 
از 2 سال محدوديت و ممنوعيت نسبت به برگزاری مسابقات 
بخاطر وضعيت بحرانی كرونا و پشت سرگذاشتن ايام قرنطينه 
با داشتن تمرينات سخت برای حفظ آمادگی و آماده سازی برای 
شركت در اين رويداد هستند، فعلا شرایط اعزام نامشخص است 
و همين موضوع باعث ايجاد استرس و نگرانی تيم ملی برای 

شركت در اين مسابقات معتبر و كسب سهميه شده است.
اعزام تمامی ورزشكاران اسپانسر  اين  برای  وی تصریح کرد: 
شخصی دارند و با تعهد كامل و رسمی به فدراسيون انجمن های 
بنابراين  پذيرفته اند،  را  خود  اعزام  مسئوليت  تمام  ورزشی، 
باتوجه به اهميت بالای مسابقات و شرايط مذكور از مسئولين 
خواهشمندم كه هرچه زودتر با انجمن موی تای كشور جهت 
اعزام تيم ملی موی تای بانوان و آقايان همكاری نمايند و از اين 

جوانان مرز و بوم كشور عزيزمان را برای افتخار آفرينی و به اهتزار 
درآوردن  پرچم مقدس جمهوری اسلامی ايران حمايت کنند. 

سرمربی تیم ملی جوانان بانوان ایران: حتی باوجود اسپانسر 
شخصی همچنان تکلیف اعزام مشخص نیست!

همچنین مستانه سیف آبادی سرمربی تیم ملی جوانان بانوان 
ایران هم در گفت وگویی گفت: همان طور که مستحضر هستید 
در روزهای آتی ما مسابقات جهانی موی تای را در کشور تایلند 
پیش رو داریم و با توجه به اهمیت این دوره از مسابقات به دلیل 
داشتن سهمیه در وورلد گیمز، ما در تلاش هستیم که تیم با 

وجود محدودیت های موجود، اعزام شود.
وی گفت: حال با توجه به اینکه بازیکنان ما از اسپانسر شخصی 
نیز برخوردار هستند اما همچنان تکلیف اعزام بازیکنان مشخص 
نمی باشد، تیم ایران در مسابقات جهانی موفق به کسب اولین 
مدال طلا در بخش بانوان شد، چرا که تاکنون موفق به دریافت 
این مدال نشده بودیم و در مسابقات آسیایی نیز برای اولین 
بار در تاریخ موی تای ایران 
موفق به کسب رتبه اول 
قهرمانی  و  شدیم  تیمی 

آسیا را به دست آوردیم.
کرد:  تصریح  سیف آبادی 
جوانان  دستاوردهای  این 
و  حمایت  شایسته  ما 
توجه از جانب مسئولین 
می باشد،  ورزش  وزارت  و 
اهمیت این مسابقات به 
ما  که   است  مهم  قدری 
مالی  حمایت های  حتی 
را چشم پوشی می کنیم و 
را  راه ما  داریم  درخواست 
هموار کنند و این مسیر 
بسته را بازگشایی کنند که 

بازیکنان ما بتوانند یک بار دیگر پرچم ایران را برافراشته کنند.
وی گفت: من به عنوان شخصی که یک زمان بازیکن بوده و 
سال ها در امر ورزش تحصیل کرده ام، می خواهم زبان تک تک 
بچه هایی باشم که با تمام وجود حالشان را درک می کنم و این 
بلاتکلیفی را که از لحاظ روحی تاثیر بسیار مخربی در عملکرد 

آن ها به همراه دارد را به گوش مراجع بالاتر برسانم.
سرمربی تیم ملی جوانان ایران در پایان تصریح کرد: عدم حضور 
تیم ایران در این رویداد به منزله عدم حضور در میادین بعد از 
این نیز خواهد بود و این امر بعد از دو سال شرایط بحرانی در 
زمان کرونا که از میادین دور بوده ایم شایسته بانوان قدرتمند و 

افتخار آفرین ما نخواهد بود. 

عضو تیم ملی موی تای بانوان: احتمال تعلیق موی تای وجود دارد 

همچنین فاطمه حسینی عضو تیم ملی موی تای بانوان و دارنده 

سه مدال جهانی و آسیایی به دنیای هوادار گفت: مشکل اصلی 
ما این است که مجوز اعزام از سوی شورای برون مرزی وزارت 
ورزش و جوانان صادر نمی شود. مهلت زیادی تا آغاز رقابت های 
جهانی باقی نمانده و هنوز هم این نامه از سوی شورای برون 

مرزی صادر نشده است.
وی افزود: در سال ۲۰۱۹ ایران در رقابت های تیمی قهرمان جهان 
شد، رقابت های جهانی تایلند انتخابی و کسب سهمیه دو رویداد 
مهم و بزرگ در سال های آینده است، امیدوارم وزارت ورزش 
و جوانان نهایت همکاری را با انجمن موی تای داشته باشند، 
همچنین به علت اینکه تیم در این رقابت ها ثبت نام شده است، 

درصورت عدم شرکت احتمال تعلیق موی تای خواهد بود.
حسینی در پایان خاطرنشان کرد: موی تای المپیکی شده است و 
رشته ای بسیار مهم است، مابقی تیم ها در تایلند کمپ تمرینی 
خود را برپا کرده اند، اما هنوز هم تکلیف شرکت یا عدم شرکت 

ایران از سوی آقایان مشخص نشده است. 

عضو تیم ملی موی تای بانوان: وزارت ورزش برای عدم صدور 
مجوز اعزام بهانه جویی می کند 

فرشته حسن  زاده عضو تیم ملی و دارنده مدال  طلای جهان و 
آسیا که به دختر تاریخساز ملقب است در این رابطه به دنیای 
هوادار گفت: از طریق آقای نصیری ریاست انجمن موی تای ایران 
رایزنی هایی انجام شد که یک اردوی تدارکاتی برای تیم ملی برگزار 

شود، اما به علت عدم صدور مجوز، این اردو لغو شد.
اعزام  مجوز  عدم صدور  برای  مختلفی  بهانه های  افزود:  وی 
به رقابت های جهانی از سوی وزارت ورزش و جوانان مطرح 
می شود که هیچکدام نمی تواند دلیل قانع کننده ای باشد و پای 

دست های پشت پرده در میان است.
حسن زاده خاطرنشان کرد: کشور تایلند مهد موی  تای جهان 
است، سالانه حدود ۲۰۰ نفر از ورزشکاران ما در این کشور مسابقه 
می دهند و نیازی به اعزام از سوی تیم ملی نداریم، حدود ۱۰ روز 
تا آغاز مسابقه مانده، اما هنوز هم شرایط تیم ملی ما مشخص 

نیست.

کلام پایانی؛

باتوجه به شرایط موجود، وزارت ورزش و جوانان در ابتدا باید 
نسبت به نحوه فعالیت خود و اختیارات فدراسیون های ورزشی، 
وزارت ورزش و  بنای فعالیت  اگر  شفاف سازی کند، چرا که 
جوانان در فدراسیون های ورزشی همان شیوه قدیم باشد، نیازی 
به انتخابات و تعیین رئیس فدراسیون وجود ندارد و وزارتخانه 
با همین شرایط می تواند به فعالیت خود ادامه دهد و تمام 
فدراسیون ها را مدیریت کند. از طرفی اگر قرار بر عدم اعزام 
تیم ملی موی تای به رقابت های جهانی باشد، باید به صورت 
شفاف دلایل آن مطرح و بررسی شود، چرا که باتوجه به ظرفیت  
بالای این رشته و غنی بودن کشورمان از استعداد های برتر، 
دلیلی برای عدم شرکت قهرمانان موی تای به رقابت های جهانی 
وجود نخواهد داشت، چرا که این اعزام حتی ریالی هم برای 

دولت)وزارت ورزش و جوانان( هزینه بر نخواهد بود.
در نهایت امیدواریم جناب دکتر سجادی وزیر محترم ورزش و 
جوانان، در جهت حفظ منافع ورزش کشور قدم بردارند. چراکه 
در شرایط ادامه یافتن این سیاستِ وزارت ورزش و جوانان در 
فدراسیون های ورزشی، خطر »تعلیق« ورزش ایران »جدی تر« 

از قبل خواهد بود.

روز گذشته تیم فوتبال شهدای رزکان البرز در هفته سوم رقابت 
های لیگ دسته دوم باشگاه های کشور، در استادیوم انقلاب 
کرج مقابل سپیدرود رشت با نتیجه تساوی یک بر یک متوقف 

شد.

فرشاد فلاحت زاده سرمربی تیم شهدای رزکان در ارتباط 
با این دیدار گفت: بازی بسیار حساسی بود و در هر دو 
نیمه تیم حاکم میدان بودیم ولی متاسفانه پنالتی که 
داور به اشتباه برای سپید رود گرفت کار ما را سخت 

کرد.
وی ادامه داد: با صحبت هایی که در بین دو نیمه با بازیکنانم 
داشتم در نیمه دوم فوتبال قابل قبولی را به نمایش گذاشتیم 
و حتی می توانستیم در همان ابتدا کار را به تساوی بکشانیم 

که گلر سپید رود به خوبی توپ ها را مهار کرد ولی توپ دقایق 
پایانی بازی به خوبی توسط مرادی وارد دروازه حریف شد تا این 

دیدار با تساوی به پایان برسد.
سرمربی شهدای رزکان ادامه داد: حق ما در این دیدار کسب 
سه امتیاز بود بازیکنانم تلاش کردند ولی دروازه بان سپیدرود 

واکنش های بسیار خوبی داشت.
فلاحت زاده به دیدارهای آینده اشاره کرد و گفت: به بازیکنانم 
و کادر فنی خسته نباشید می گویم و از فردا برای دیدار مقابل 

شهرداری بندرعباس آماده می شویم تا با آمادگی کامل به 
مصاف حریف برویم.

وی در پایان گفت: روند ما رو به جلو است و امیدوارم روزهای 
خوبی در انتظار نماینده استان البرز باشد.

آقای وزیر! خطر تعلیق  جدی تر شد!؟

دوشنبه؛ روز سرنوشت ساز »موی  تای« !

گزارش

شهدای رزکان البرز 1-1 سپیدرود رشت؛

فلاحت زاده: اشتباه داور کار ما را سخت کرد

نماینده مجلس:  عزیزی خادم با »خوبان عالم« به فوتبال ایران توهین کرد!
محمدمهدی فروردین، رئیس فراکسیون ورزش مجلس گفت: واقعاً زشت است که رئیس یک فدراسیون که نقش نظارتی 
و مدیریتی را در بالاترین سطح فوتبال کشور دارد، به مسائل خرافاتی متوسل شود. صحبت های او درخصوص »خوبان 
عالم« توهین به بخش های مختلف فوتبال است. در چند روز اخیر صحبت هایی توسط نمایندگان مجلس در خصوص 
ارتباط عزیزی خادم با فردی که پرونده ای در خصوص ادعای امام زمانی دارد، مطرح شده که این موضوع باید بررسی شود.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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پیشنهاد اغوا کننده اماراتی ها به ستاره پرسپولیس
یک باشگاه اماراتی برای نیم فصل پیشنهاد اغوا کننده و سنگینی به وحید امیری 
داده اما این بازیکن آن را رد کرده است. گرچه وحید امیری قراردادش با پرسپولیس 
را ۳ فصل تمدید کرده و بدون اجازه این باشگاه قادر به جدایی نیست اما بازیکنانی 
را سراغ داریم که با همین شرایط از این تیم جدا شده اند. آچار فرانسه پرسپولیس 
مورد توجه کشورهای حاشیه خلیج فارس و تیمی پولدار از کشور امارات قرار گرفته 

است اما آن را نپذیرفته است.

علی کریمی خواهان مجازات عزیزی خادم شد!
علی کریمی در جدیدترین استوری خود در اینستاگرام خواستار مجازات عزیزی خادم 
شد. علی کریمی که در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال شرکت کرده بود در همان 
دور نخست کمترین رای را آورد و از گردونه انتخابات حذف شد. او از همان روز از 
عزیزی خادم رئیس جدید فدراسیون وعده هایش را مطالبه کرد و در نقش منتقد او 
ظاهر شد. علی کریمی در جدیدترین استوری خود خواهان مجازات عزیزی خادم شد 

و کنایه ای هم به علی خطیر زد.

علت معرفی نشدن کارگزار باشگاه پرسپولیس مشخص شد
باشگاه پرسپولیس به علت مشکلاتی هنوز نتوانسته کارگزار جدید را معرفی کند. در حالی 
که طبق برنامه قرار بود باشگاه پرسپولیس هفته گذشته کارگزار جدید خود را معرفی کند 
و حتی مدیران باشگاه مبلغ قرارداد با کارگزار را ۶۰۰ میلیارد تومان اعلام کردند، اما این 
اتفاق رخ نداده است. با توجه به اینکه تکلیف مدیرعاملی باشگاه پرسپولیس مشخص 
نیست هیچ حامی مالی حاضر نمی شود تا با صدری سرپرست باشگاه قرارداد ببندد و 

همین موضوع باعث تاخیر در اعلام معرفی کارگزار شده است.

»مسی« برنده توپ  طلا شد!؟
تا اعلام بهترین بازیکن فوتبال جهان در سال روزهای زیادی باقی نمانده است. روزنامه سان 
به نقل از جوزپ پدرول مجری برنامه الچرینگیتو اسپانیا اعلام کرد که لیونل مسی برنده توپ 
طلای ۲۰۲۱ خواهد شد. پدرول پیش بینی کرد که مسی آرای بیشتری نسبت به کریم بنزما و 
لواندوفسکی به دست آورد تا برنده هفتمین توپ طلای خود باشد. کریم بنزما بعد از مسی 
بیشترین رای را به خود اختصاص خواهد داد و روبرت لواندوفسکی هم در رده سوم قرار می گیرد.

درخواست حسن یزدانی برای تعویق جلسه کمیسیون ورزشکاران
نخستین جلسه کمیسیون ورزشکاران با سیدرضا صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک 
روز یکشنبه ساعت ۱۴ برگزار خواهد شد این در حالی است که فدراسیون کشتی در خصوص 
معرفی ۴ عضو جدید از سوی رئیس کمیته معترض شده و در سایت رسمی خود اعلام کرده 
انتخابات مهندسی شده است. برهمین اساس اعلام شد حسن یزدانی و محمدرضا گرایی 
دارندگان مدال طلای کشتی آزاد و فرنگی جهان در نشست شرکت نمی کنند.  فدراسیون 

کشتی به عدم معرفی حمید سوریان در لیست ۴ نفره معترض شده است.

۳۰ سال زندان برای رئیس کمیته المپیک برزیل
کارلوس آرتور نوزمن، رئیس سابق کمیته المپیک برزیل به اتهام پولشویی، فساد مالی و سایر 
جرایم مرتبط با خرید رای برای میزبانی المپیک ۲۰۱۶ ریودوژانیرو به ۳۰ سال و ۱۱ ماه زندان 
محکوم شد. نوزمن، که ریاست کمیته سازماندهی ریو ۲۰۱۶ را نیز بر عهده داشت، در اتهام فساد، 
پولشویی و فرار مالیاتی مجرم شناخته شد. این پیرمرد ۷۹ ساله تا زمانی که به تمام درخواست 

هایش رسیدگی نشود، زندانی نخواهد شد. او و وکیلش درباره این تصمیم اظهار نظری نکردند.

بهاروند، رسما رئیس سازمان لیگ فوتبال است
شهاب الدین عزیزی خادم، رئیس مجمع سازمان لیگ در تاریخ ۲۰ اسفند ۱۳۹۹ حیدر بهاروند را به 
سمت ریاست سازمان لیگ فوتبال ایران منصوب کرد. با این حال برخی افراد مدعی شده اند حیدر 
بهاروند، سرپرست سازمان لیگ فوتبال ایران است و مدت این سرپرستی به سر آمده؛ این در حالی 
است که سازمان لیگ فوتبال ایران یک سازمان کاملا خصوصی و مستقل و دارای اساسنامه و آیین 
نامه مصوب است. طبق ماده ۴۱ اساسنامه فدراسیون فوتبال، رئیس کمیته مسابقات )نایب رئیس 
دوم( می تواند رئیس سازمان لیگ نیز باشد و در نهایت روز گذشته رسما او به این عنوان معرفی شد.

قرعه کشی جام 
حذفی فوتبال، 
چهارشنبه برگزار 
می شود

مسابقات  کشی  قرعه 
حضور  با  حذفی  جام 

تیم های لیگ برتری، روز چهارشنبه در محل سازمان لیگ 
برگزار می شود. مسابقات جام حذفی فوتبال ایران با حضور 
تیم های لیگ دسته یک روز شنبه برگزار شد و تیم های 
صعود کننده به مرحله بعد مشخص شدند. قرعه کشی 
این رقابت ها با حضور تیم های لیگ برتری، قرار است روز 
چهارشنبه در محل سازمان لیگ فوتبال برگزار شود و تیم 

ها حریفان خود را خواهند شناخت.

داور دربی استقلال 
و  پرسپولیس 

پنجشنبه  انتخاب 
می شود

دربی  داور  سرانجام 
تیم های فوتبال استقلال 
و پرسپولیس روز پنجشنبه هفته جاری مشخص می شود. 
دیدار تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس قرار است از 
سری مسابقات هفته هشتم شنبه هفته آینده در ورزشگاه 
آزادی برگزار شود. با پیگیری  خبرنگار ما مشخص شد داور 
دربی استقلال و پرسپولیس روز پنجشنبه هفته جاری 
معرفی می شود. در دربی قبل که  ۲۴ تیر برگزار شد، علیرضا 

فغانی قاضی مسابقه بود.

در  حضور  به  کی روش  جالب  واکنش 
منچستر یونایتد

اخراج سولسشایر از منچستر یونایتد باعث شده است 
تا بار دیگر از احتمال حضور کارلوس کی روش در این 
تیم سخن به میان آید. کی روش که هدایت تیم ملی 
فوتبال مصر را بر عهده دارد در واکنش به این خبر 
شبکه های  در  را  خبری  هر  که  باشد  قرار  اگر  گفت: 

کنید  باور  اجتماعی 
ممکن است به خودتان 
خداوند  کنید.  شلیک 
به ما دو گوش و یک 
به  اما  است  داده  زبان 
نظر می رسد که بعضی 

بیش تر دارند.

خط و نشان کشتی گیر روس برای حسن 
یزدانی

آرتور نایفونوف دارنده مدال برنز کشتی آزاد جهان آماده مبارزه 
با حسن یزدانی قهرمان المپیک ایران است. او در حالی که 
دو بار مغلوب ستاره ایرانی شده، درباره مبارزه احتمالی با 
حسن یزدانی در لیگ ایران گفت: مبارزه با حسن؟ آماده 
ام چرا که نه؟ من یک رقیب هستم که باید آماده مبارزه 
هر  در  و  کسی  هر  با 
مکانی باشم. با این حال، 
من فقط یزدانی و تیلور 
نمی دهم.  قرار  هدف  را 
زیادی  خوب  ورزشکاران 
من  وزن  و  کشتی  در 

حضور دارند.

پرونده قضایی سردار آزمون در روسیه تایید شد
خبرنگار روزنامه »اسپورت اکسپرس« در ارتباط با شرایط سردار آزمون ستاره ایرانی زنیت 
گفت: فکر می کنم آزمون در زنیت نمی ماند. او آماده انتقال به یکی از پنج لیگ برتر اروپا 
است. به نظر من لیون شانس بیشتری دارد. این باشگاه از ماه آگوست برای جذب آزمون 
تلاش می کند. یک پرونده قضایی وجود دارد، اما فقط آزمون است که تمام واقعیت 
را می داند. ما داستان های مشابه زیادی را دیده ایم، اما همه آن ها حقیقت نداشته. فکر 

نمی کنم ارتباطی بین این پرونده و فوتبال آزمون وجود داشته باشد.


